
1 

 

 

 
 

in de roos 
         Jaargang 10              

                        September 2024 
 

Reacties kunnen naar johanne.pvda@ziggo.nl 
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Het zichtbare beeld van de                    

sociaaldemocratie in Zweden. 

door Jaap Terpstra 

Hoe migratie echt werkt  

Boek Hein de Haas ‘Hoe migratie echt werkt.’ 

aangeleverd door Jan Willem Frans 

De idealist 

door Jaap Sterk   

   
 

Onderwerpen voor u uit de politieke agenda?  

Eerst meekijken en luisteren? 

Open www.raadbergen-nh.nl! 

Onderwerpen? Vragen?                                                        

Stel deze gerust aan de redactie.  

U krijgt meteen antwoord.  
                           

 

 

 

 
Donatie aan de afdeling 

door Lucia Bakker bestuur 

Wilt u onze afdeling Bergen steunen met 

een extra geldelijke bijdrage? 

Heel fijn en welkom, bijvoorbeeld voor  

extra activiteiten als koffieochtenden   

en themabijeenkomsten. Dank daarvoor! 

 

Onze bankrekening 

NL17 Rabo 0315979674 

t/n van afdeling Bergen NH PvdA 

   

Geef uw mening en/of commentaar                      

door aan Johanne Hendriks  

Kijk voor meer informatie ook op 

www.raadbergen-nh.nl 

Bent u geen lid van de PvdA en  

leest u deze nieuwsbrief toch 

U kunt zich aanmelden bij  

johanne-pvda@ziggo.nl     
 

Volgt u ons?  
Pvda afd. Bergen | Facebook 

Partij van de Arbeid (@PvdA) / Twitter 

Partij van de Arbeid (PvdA) - YouTube 

Partij van de Arbeid | Flickr 

 

Voor de meest actuele informatie over de  

PvdA afdeling Bergen open onze website 

voor het laatste nieuws 

         https://bergen.pvda.nl/   

De fractie ziet uit naar leden die willen 

meedenken aan het gedachtegoed van de            

sociaal democratie. Komt u eens langs? 

Eerst mailen of bellen voor meer informatie? 

johanne.pvda@ziggo.nl - 0651980614.      

 

PvdA en Groen Links, wat nu? 

door Dig Istha 

Het rommelt in onze partij. Het is niet alleen de 

voorgenomen fusie met Groen Links die voor 

onrust zorgt. De oorlog in Gaza wordt steeds  
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meer een splijtzwam en de landelijke leiding 

balanceert moeizaam tussen de vóór- en 

tegenstanders van wat Israël doet. En dat gaat 

met verwijten en boosheid gepaard. Leden van 

de jongerenafdeling van Groen Links zwaaien    

met Palestijnse vlaggen op onze bijeenkomsten.                    

Wat voor veel PvdA‘ers onacceptabel is.   

Op Prinsjesdag werd een IPsos peiling 

gepubliceerd. De PvdA/Groen Links combinatie 

kreeg een zetel minder in vergelijking met de 

Tweede Kamer verkiezingen van 2023.                        

De PVV blijft stijgen, 5 zetels er bij tot 42!                  

We hebben het meest rechtse kabinet ooit            

maar links kan daar niet van profiteren.                        

SP misschien een beetje, die kregen er één  

zetel bij in de peiling. De ouderwets 

arbeideristische toon van de nieuwe 

fractievoorzitter Jimmy Dijk slaat blijkbaar  

aan. Onze politiek leider Frans Timmermans 

komt tot nu toe niet echt uit de verf en dat 

geeft hij zelf ook toe. Hij moest, na jaren in             

het buitenland, wennen aan de ruwe 

omgangsvormen in de Tweede Kamer. “Je hebt 

jaren voetbal gespeeld en dan moet je                  

plotseling rugby spelen. Dat vergt wel enige 

aanpassing”, zei hij er zelf over.  

De resultaten die politieke partijen boeken      

bij verkiezingen voor de gemeenteraad zijn 

meestal erg afhankelijk van hoe de partijen er 

landelijk voorstaan. Wat dat betreft zou het                 

er slecht voor ons uitzien als er nu verkiezingen 

zouden zijn voor de Gemeenteraad van Bergen. 

Maar gelukkig zijn die verkiezingen pas over                    

1,5 jaar. 

Pas?                                                                   

Ik zou willen zeggen: al! Want de tijd gaat 

sneller dan je denkt en voordat je het weet                   

is het 2026. En vóór die tijd moeten we nog                   

héél veel doen ! Gelukkig realiseert ons bestuur 

dat ook en ze hebben een heel gedegen schema 

gemaakt over wat er allemaal in de komende 

maanden gedaan moet worden in de afdeling 

Bergen. Het belangrijkste is de beslissing  hoe  

 

 

we verder gaan samenwerken met Groen Links.                     

Het landelijk partijbestuur verwacht van de 

afdelingen dat ze voor het einde van het jaar 

met Groen Links in beraad gaan hoe die 

samenwerking eruit zou kunnen zien. Er zijn 

diverse varianten. We zouden gewoon  met                            

twee afzonderlijke kandidatenlijsten de 

verkiezingen in kunnen gaan. Daarna zien we wel 

hoe we kunnen samenwerken. Dat is de situatie 

nu. Het andere uiterste is één gemengde lijst, 

één verkiezingsprogramma en na de verkiezingen 

één fractie in de raad. Tussen deze uitersten 

zijn allerlei varianten mogelijk. In meerdere 

grote steden, zoals Amsterdam, Haarlem en 

Tilburg is besloten om wel met aparte lijsten de 

verkiezingen in te gaan, maar als er eén lijst 

komt, hoe wordt die dan samengesteld ? Komt                

er dan een gemeenschappelijke 

sollicitatiecommissie?  

Hierover moeten we de komende maanden 

nadenken en besluiten nemen. Formeel moet de 

Algemene Ledenvergadering (ALV)  dit doen 

maar omdat op deze vergaderingen meestal niet 

meer dan 20 leden aanwezig zijn heeft het 

bestuur van onze afdeling besloten eerst een 

ruimere ledenraadpleging te doen. Door middel 

van een vragenlijst die alle leden binnenkort 

ontvangen.  

De samenwerking met Groen Links is een heel 

belangrijke beslissing voor de PvdA. Landelijk 

maar ook lokaal en daar gaan wij over. We 

moeten ons dan heel goed realiseren of het ‘rode 

DNA’ van onze partij voldoende gewaarborgd is 

in een nieuwe combinatie met Groen Links. En 

ook moeten we tactisch en praktisch  denken : 

gaan we straks afzonderlijk of gezamenlijk de 

zaterdagmarkt op met onze flyers? In ieder 

geval moeten we met Groen Links een aantal 

pijnpunten bespreken en oplossen. Op een 

belangrijk dossier als de ontwikkeling van het 

Dorpsplein in Bergen stonden we immers in de 

Raad lijnrecht tegenover elkaar. Dus : werk aan 

de winkel. Wordt vervolgd 
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Geen actieve herinnering! 

door Jan P. Stomps 

Bij nadere bestudering van het debat, na afloop 

tussen Kamala Harris en Donald Trump, bleek 

dat Harris één maal had gelogen tijdens het  

debat en Trump dertig keer. Het wordt van 

Trump langzamerhand gewoon gevonden dat hij 

alles aan elkaar liegt. Deze vorm van debatteren 

is irritant en schandelijk, maar het is vooral 

schadelijk, omdat het een vorm aanneemt die 

boven de inhoud uitsteekt.                     

De waarheid, dus de feiten worden naast de 

leugens geplaatst als een mening, maar de 

leugens krijgen de aandacht omdat het  

spektakel oproept. De leugens consequent 

weerleggen en aan de kaak stellen verliest aan 

belangrijkheid! 

De sfeer rond de huidige meningsvorming is een 

soort angstsyndroom voor agressie; als                   

er gelogen wordt komt de mantel der liefde             

ten tonele, om een ruzieachtige sfeer te 

voorkomen. De waarheid wordt in het midden 

gelaten en wordt zelfs naast de leugen  

geplaatst met de uitspraak "accepteer dat we 

nou een maal verschillen". Maar de ellende               

sluipt in het debat!   Een goed voorbeeld van               

de laatste tijd is de weerstand die optreed 

tegen vaccineren, waar de meest leugenachtige 

stellingen en ideeën zo de algemene 

meningsvorming hebben beïnvloed dat de 

vaccinatiegraad zorgwekkend is gedaald.                       

Dat met een hoge vaccinatiegraad wordt 

voorkomen dat honderden kinderen nodeloos 

komen te overlijden, is een keihard feit dat                 

in het nieuws werd ondergesneeuwd  door 

hysterisch en leugenachtig spektakel. 

In de politiek gaat het er soms nog harder aan 

toe. Denk aan het verkiezingsdebat tussen   

Frans Timmermans en Geert Wilders over het 

omlaag brengen van het eigen risico  in de zorg. 

Wilders had iemand gearrangeerd uit het  

publiek en gebruikte die om de noodzaak aan              

te tonen van het verlagen van het eigen risico.  

 

 

Wilders presteerde het om enige tijd na het 

debat een voorstel van GroenLinks-PvdA, om                  

het eigen risico te verlagen doodleuk weg te 

stemmen. Het is onbeschaamd gedrag dat  

onvoldoende wordt bekritiseerd. Het was in dit 

geval zelfs zo dat de ongerijmdheid van Wilders 

werd bejubeld als een overwinning, want kijk 

maar hoe het werkt: Wilders wint de 

verkiezingen! Het wordt handig en strategisch 

slim gevonden als de leugen zegeviert en het 

resultaat is dat waarheidsontkenners 

zelfverzekerder uit het strijdtoneel stappen. 

Het gevolg van een en ander is dat de polarisatie 

alleen maar toeneemt en dat is verlammend voor 

de inhoud. In het huidige Rusland worden hoge 

celstraffen uitgedeeld voor mensen die de 

waarheid spreken. Veel tegenstrijdige berichten 

zorgen ervoor dat    de waarheid niet meer te 

herkennen is; het ontkennen van de waarheid is 

in Rusland een van de pijlers van het regime. Als 

het onderscheidt tussen waar en onwaar niet 

meer is te herkennen ontstaat eer bij veel 

mensen een houding van "laat maar zitten". 

Desinteresse is het gevolg en een bedreiging van 

de democratie!  Zover is het bij ons gelukkig 

niet, maar dat in het huidige debat, ook bij ons, 

bij regelmaat het spektakel van de onwaarheid 

de boventoon voert is een tragische ontwikkeling 

die de polarisatie doet toenemen en op de 

langere termijn zelfs de vrijheid aantast, want 

de feiten opgeven is de vrijheid opgeven! 

 

Vervuiling 

door Simon van Geldorp 

“Naar de bollen, 

Naar die prachtige bollen, 

Waar je sprakeloos geniet 

Van de kleuren die je ziet. 

Naar de bollen 

Naar die heerlijke bollen 

Want die zie je maar eenmaal per jaar.” 

Dit liedje zong Louis Davids nog vóór de 2e 

wereldoorlog. En het moet gezegd zijn: het is  
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een prachtig gezicht zo die velden in het 

voorjaar te zien vol van de kleuren en geuren.    

De rest van het jaar liggen de akkers er kaal en  

troosteloos bij. Niet fraai als je dat vergelijkt 

met de bossen rond Bergen. Zelfs de 

weidevelden vol Engelse raaigras (dus zonder 

bloemen en insecten) zien er vriendelijker uit.  

En wat helemaal niet fraai is dat het industrieel 

kweken van die mooie bloemen gepaard schijnt    

te moeten gaan met het spuiten van ontzettend 

veel gif. 

In het laatste herfstnummer, ‘Puur natuur’ van 

Natuurmonumenten is een artikel gewijd aan 

vervuiling van de lucht rondom gebieden met  

bollenteelt. Anders dan fabrikanten en telers 

beweren blijven de gespoten middelen niet op    

de akkers, maar verspreiden zich al dan niet via 

wegwaaiende zandkorrels over grotere gebieden. 

Recent was in krantenartikelen te lezen dat de 

ziekte van Parkinson veel voorkomt bij mensen 

die werkzaam zijn in de land- en tuinbouw. In 

Frankrijk, Duitsland en Italië wordt het erkent 

als een beroepsziekte bij die doelgroep. Ook  

valt veelvuldig te lezen dat het aantal insecten 

dramatisch is afgenomen. Zo ook de weidevogel 

in de veenweide gebieden van ons land als gevolg 

van het ontbreken van insecten, mede als gevolg 

van pesticiden en het ontbreken van bloemen. 

En dan heb ik het nog niet eens gehad over het 

vervuilde oppervlaktewater met alle gevolgen  

van dien voor mens en dier. 

Waar zijn we in Nederland in godsnaam mee 

bezig? Het is nog niet eens zo lang geleden dat 

het CDA, dé partij van agrarisch Nederland,  

zich opstelde als de rentmeester van de ons 

door God gegeven aarde. Nu zie je dat de BBB  

en andere partijen nauwelijks willen erkennen 

dat de agrarische sector één van de grote 

vervuiler is van de aarde en het water en 

daarmee de volksgezondheid en het dieren- en 

plantenleven uitermate schaadt.  

De schandalen worden steeds zichtbaarder. 

Afvalproducten van tankreinigingen komen in    

 

 

het oppervlaktewater, maar het toezicht op en 

de handhaving van vergunningen is onder de  

maat. PFAS-fabrieken, Tatasteel en de 

petrochemische industrie stoten vrijelijk giftige 

stoffen uit. Nu kun je nog bij die fabrieken 

wijzen op hun belang voor de werkgelegenheid, 

maar dat kun je bij het telen van bollen niet 

doen. Nauwelijks werkgelegenheid en zeker niet 

in het belang van de voedselproductie. Het gaat 

daarbij vooral om de export. 

Waarom wordt in Nederland het menselijk 

welzijn ondergeschikt gemaakt aan geldelijke  

belangen? En als je dan toch over geld hebt, 

hoeveel kost het wel niet om allerlei vervuiling-

gerelateerde ziektes te bestrijden? Moeten we 

daar niet eens naar gaan kijken. Collectieve (dus 

voor u en mij) kosten tegenover individuele 

opbrengsten. 

We mogen in ons ‘gave’ land niet dood als we dat 

(op hoge leeftijd) zelf willen, maar dat we 

willens en wetens vergiftigd mogen worden 

omwille van individuele geldelijke belangen is nu 

straffeloos. Moeten we de Staat der 

Nederlanden niet gaan aanklagen voor hulp bij 

poging tot moord? 

Meer bij ons in de buurt: moeten we ons niet de 

vraag stellen hoe de gezondheidstoestand is in 

de gemeente Bergen? Grote delen van onze 

gemeente zijn omringd door bollenvelden en 

veeteeltgebieden. Weten we hoe gezond ons 

buitengebied is en onze inwoners? Hoeveel 

Parkinsonlijders telt Bergen? 

 

Ben benieuwd naar het antwoord, maar ik vrees 

dat onze gemeente zich meer druk maakt over 

het Plein in Bergen-binnen dan het welzijn van 

haar burgers. Of denkt u daar anders over? 

 

Het zichtbare beeld van de sociaaldemocratie 

in Zweden. 

door Jaap Terpstra 

Dit jaar trokken mijn vrouw en ik wederom met 

de oude Volvo (1999) en de oude Elddis (caravan)  
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uit 1992 door Zweden met als eindpunt  

Stockholm. Het was 43 jaar geleden dat wij            

met  de Alpenkreuzer - het bekendste 

exportproduct van Oost Duitsland -  achter de  

Simca 1100 met de kinderen Zweden bezochten. 

Extra flessen wijn mee en prompt werden wij 

aan de Zweedse grens voor controle 

aangehouden. Na een snelle look mochten we 

doorrijden. Eindeloze aaneenrijging van bomen, 

regen overdag en koude heldere nachten, maar 

toch vermaakten onze kinderen zich uitstekend 

op de campings en wij wat minder. Waar bleef  

de zon en de warmte. 

In dit voorjaar vertrokken we, de 

weervoorspellingen gaven dagelijks regen en 

minimale zomerse temperaturen aan met een 

mogelijke verbetering in de 2de week. Op de              

2de dag de slag in Hamburg. De A7 en de A1 

waren afgesloten in verband met 

werkzaamheden. Hoe kom je Hamburg door.              

Een complete chaos. Domweg rijden waar je 

rijden kunt, het navigatie systeem negeren en  

op je kompas naar het Noorden. Het was een 

krijg van auto’s die elkaar niets gunden.                   

Na 2,5 uur konden wij de normale route weer 

oppakken en via de “Bridge” belandden wij in 

Malmo in Zweden. 

Wat ons in Zweden trof was de aandacht en  

zorg voor de publieke ruimte, vormgegeven in 

mooie architectuur, de toegankelijkheid van              

de burger, de beperkte commerciële uitbating 

van de publieke ruimte, de vele voorzieningen  

aan de stranden en in de steden voor recreatie 

voor iedereen, het in- en naast elkaar laten 

bestaan van het oude en het nieuwe in de  

steden. Wellicht makkelijk voor Zweden, 11            

keer groter dan Nederland met ruim 10 miljoen 

inwoners en bepaald niet arm. Heerlijk de rust 

en de ruimte en het ontbreken van het 

internationale massatoerisme. Heerlijk om op 

een prachtig plein een biertje – toevallig in             

de zon- in hartje Stockholm te kunnen drinken, 

waar dit plein voor de burger en niet in handen  

 

 

van de horeca is. Dit oog hebben voor de 

publieke taken is te danken aan de sociaal 

democratie in Zweden. Een klein terzijde: een 

Zwart Boek  over Zweden is ook te maken, denk 

aan b.v. de opeenhoping van immigranten in 

bepaalde wijken. Een meer somber beeld gaf een 

uit Hongaarse ouders geboren jonge Zweed 

spelend in een band in Gothenburg.                              

Hij maakte ons bij een klein biertje wijs in                      

de volledig gedigitaliseerde ticket verkoop van 

het openbaar vervoer. Eindelijk ons zwartrijden 

voorbij. Hij vond de Zweden afstandelijk, 

materialistisch gericht op het hebben van een 

villa, 2 Volvo’,s , 2 kinderen, 2 honden. Hij mistte 

de directe spontaniteit en contact in de omgang 

met elkaar. Acht maanden duisternis levert niet 

direct de vrolijkheid en levendigheid van een in 

een zuidelijk land gelegen pleintje op. De musicus  

hield veel meer van de Deense hoofdstad 

Copenhagen, internationaler, diverser, 

levendiger. Op de terugweg namen wij vanaf de 

camping het  treintje naar het centrum van 

Copenhagen, we stapten aan de verkeerde kant 

van het centrale station uit. We kwamen in de 

buurt van de  alcohol/drugsverslaafden, de 

daklozen en de prostitutie. Verder een 

historisch mooie stad, veel toeristen uit alle 

landstreken, druk en minder proper dan Zweden, 

maar ook leuker, een soort Amsterdam.  

De terugreis bracht ons via een lange tunnel  

supersnel door Hamburg. Nu nog de omgekeerde 

route afmaken. 

De publieke zorg in Zweden brengt mij tot de 

inrichting en gebruik van ons plein in Bergen. Al 

jaren steggelen wij over de inrichting van het 

plein. Zo staat het 11-10, zo staat het weer 10-11 

in de Gemeenteraad ten aanzien van de 

voorgestane plannen. 

Dromerig zag ik een zonnig plein voor me zonder 

directe gebouwen, zonder directe horeca, 

landschappelijk ingericht, met rustieke plekjes, 

omgeven door bomen, bankjes om te zitten,  

tafels om te picknicken, een soort idyllische 
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Forum plein voor iedere burger waar ideeën en 

inzichten uitgewisseld worden. De fata morgana 

trok weg. Veel gebouwen en horeca kwamen er 

voor terug: winst moet altijd gemaakt worden. 

Ik heb altijd moeite met de meerderheid plus 1 

Gewichtige besluiten voor de lange termijn 

dienen met een gekwalificeerde meerderheid                      

te worden genomen, ze verdienen een breed 

draagvlak. 

Een terzijde: nostalgie als wapen van vooral, 

rechts-populistische politici. Voorbeelden te 

over, met Wilders(‘Heel veel Nederlanders zijn 

vreemden in hun eigen land geworden’). Poetin   

en Trump (Make America great Again). Het is 

een retorische truc die werkt al een tierelier, 

aldus Laurens Bluekens met als  rake kop:                

‘Terug naar het land van nooit.’ Uit het blad 

Maarten, uitgegeven door Maarten van Rossum 

met als Titel : Politiek voor de Show,               

aangehaald in de Volkskrant van 19 september. 

Het was en is toch Nie Wieder!!! 

 

Hoe migratie echt werkt  

Hein de Haas over zijn boek                                                

‘Hoe migratie echt werkt.’ 

aangeleverd door Jan Willem Frans 

Deze bijdrage is in verband met de lengte                

apart bi deze nieuwsbrief gevoegd.  

De strekking van dit artikel is echter de                  

moeite waard en willen we u niet onthouden.   

 

De idealist 

door Jaap Sterk 

Het geloof aan het leven overeenkomstig een 

zedelijk ideaal!!!!!!!!!!!!!!!!!! 

Voor mijn gevoel zijn er bij die idealen heel veel 

richtingen mogelijk voor een idealist. 

Maar ook al die idealen kunnen op nog heel veel 

manieren worden uitgelegd. 

Mijn ‘ideaal’ is om de hele (nog mooie) aarde zo 

goed mogelijk te beheren voor alles wat er  

groeit leeft en bloeit. 

 

 

 

Bijvoorbeeld; Ga elektrisch rijden, geen lawaai, 

geen uitstoot van giftige gassen, dus goed voor 

het milieu!!!!!!!!  

Dank je wel meneer Tesla, met uw besparing               

op fossiele brandstof heeft u nu genoeg  

brandstof om exclusieve reizen aan te bieden 

voor de gegoede burger, die niet weet hoe je 

armoede moet bestrijden, om een rondje om de 

aarde te vliegen. Hoe zin vol is dat ?                  

Bedenk hoe milieuvriendelijk wij met ons allen 

bezig zijn. 

PS. We gaan nu over op DIEPZEE MIJNBOUW 

om grondstoffen te delven voor onze Batterijen 

en Accu's. 

Dit is slechts één voorbeeld, die andere honderd 

laat ik maar aan de lezer over, op één na. 

Motie 9 ‘RABO BANK’ die op het congres in 

Amsterdam van onze PvdA op 16 juni 2018 is 

aangenomen. 

Het ging er om, om naar een ideale bank over te 

stappen, de Rabobank is de meest milieu- 

onvriendelijke bank!!! 

Uiteindelijk kregen wij te horen dat het heel 

moeilijk was en ook geld zou kosten. 

Begin deze maand kreeg ik een mail van de 

‘Foundation Max van der Stoel’ om een 

bijdrage over te maken voor ontwikkelingswerk 

van de voorzitter Bert Koenders.  

Ik zei Bert dat ik dat graag zou willen doen 

wanneer ik dat naar een ideale bank zou kunnen 

overmaken! 

Gelukkig kreeg ik weer eenzelfde antwoord dat 

dit een dure zaak zou worden?????????????? 

PvdA heeft 44.000 leden en Groen Links 

34.000 leden en die zit al jaren bij de 

Triodos-bank. 

Waar een wil is,is ook een weg en wanneer die 

44.000 leden per jaar 1 euro meer 

contributie betalen vanwege onze mooie aarde 

kan het toch nog goed komen. 
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